
Skloňování podstatných Jmen rodu mužského a středního v jednotném čísle 

 

  Tvrdý vzor 

  1. завод 

  2. завода 

  3. заводу 

  4. завод/мальчика 

  6. о заводе 

  7. заводом 
 

Měkký vzor 
1. автомобиль 
2. автомобиля 
3. автомобилю 
4. автомобиль/писателя 
6. об автомобиле 
7. автомобилем 
 

Tvrdý vzor 
1. слово 
2. слова 
3. слову 
4. слово 
6. о слове 
7. словом 
 

Měkký vzor 
1. воскресенье 
2. воскресенья 
3. воскресенью 
4. воскресенье 
6. о воскресенье 
7. воскресеньем 
 

 

 Podle vzoru завод se skloňují podst. jm. r. muž. zakončená na tvrdou souhlásku a na měkké souhlásky ч, щ 

 Některá podst. jm. zakončená na ч, щ mají v 7. pádě koncovku –ем (товарищ-товарищем, плач-плачем) 

 U životných podst. jm. se 4. pád rovná 2. pádu 

 U některých podst. jm. vypadává při skloňování samohláska o/e (иностранец-иностранца-иностранцу, парень-парня-парню) 

 Přízvuk může být stálý i pohyblivý – je potřeba si jej u jednotlivých slov zapamatovat 

 


